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Op 25 maart 2024 heeft u schriftelijke vragen gesteld over het onderwerp: Tarieven Vierstroom. 
Onderstaand de beantwoording van uw vragen. 
 

1. Kunt u de vragen die wij op 27 november 2023 hebben gesteld, nog openstaan en 
relevant zijn, alsnog schriftelijk aan de leden van de gemeenteraad beantwoorden? 
Alleen de volgende vraag is niet volledig beantwoord tijdens de commissie samenleving: ‘Kan 
worden aangegeven waarom de gemeente Gouda nog geen afspraken heeft gemaakt om de 
tarieven aan te passen mede gelet op de gestegen kosten?’.  
Tijdens de commissievergadering is ingegaan op de systematiek rondom het hanteren van 
reële tarieven en het feit dat tarieven jaarlijks worden geïndexeerd. Er is niet concreet 
ingegaan op de indexatieafspraak die regionaal is vastgesteld. Binnen de regio Midden-
Holland wordt gewerkt met de OVA-indexatie gebaseerd op 90% overheidsbijdrage 
arbeidsontwikkeling (OVA) en 10% prijs particuliere consumptie (PPC).  
 
De OVA-indexatie wordt gebruikt voor het indexeren van de gereguleerde (vaste en 
maximum) tarieven binnen de Zorgverzekeringswet (Zvw) en de Wet langdurige zorg (Wlz). 
Het ministerie van Volksgezondheid, welzijn en sport gebruikt de OVA en PPC voor het 
opstellen van de begrotingsramingen en voor het indexeren van budgetten voor zorg die 
onder het uitgavenplafondzorg (UPZ) vallen. Zo ook de Wmo en Jeugdwet. Voor Wmo en de 
Jeugdwet bestaan momenteel geen aparte landelijke indexatiepercentages. Omdat het rijk het 
OVA-percentage gebruikt voor Zvw en Wlz en zorgaanbieders vaak in meerdere 
zorgdomeinen leveren, is het voor zorgaanbieders van belang dat de tarieven zoveel mogelijk 
op dezelfde manier worden geïndexeerd. Daarom is vanuit VNG het advies om ook de OVA-
indexatie te gebruiken om de tarieven te indexeren. Daarmee wordt rekening gehouden met 
loon- en prijsontwikkeling en met de gestegen kosten.  
 
Concreet is het tarief in de regio Midden-Holland sinds de herijking van de tarieven in 2021 
per 1 januari 2022 geïndexeerd met 3,7%, per 1 januari 2023 met 5,5% en per 1 januari 2024 
met 6,3%.   
 

2. Kunnen wij, naar aanleiding van het overleg tussen de directie van Vierstroom Hulp 
Thuis en de verantwoordelijke wethouders d.d. 7 december 2023, in het bezit worden 
gesteld van de mail die als antwoord is gegeven aan de directie van Vierstroom d.d. 14 
maart 2024 op grond waarvan niet tot verhoging van de tarieven wordt overgegaan? 
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De mail is bijgevoegd als bijlage.  
 

3. Is het college op de hoogte van het feit en kan het college bevestigen dat, zonder 
besluitvorming over het verhogen van de tarieven, de organisatie Vierstroom Hulp 
Thuis in grote financiële problemen terechtkomt op grond waarvan de continuering van 
de zorgverlening in Gouda e.o. in gevaar komt?  
Zie antwoord op vraag 4 en 6.  
 

4. Kan het college aangeven waarom de gemeente geen reële tarieven toepast? 
De regio Midden-Holland is van mening een gedegen proces te hebben doorlopen voor wat 
betreft het tarief Hulp bij Huishouden en stelt daarmee een reëel tarief toe te passen.  
 
De oorsprong van ons huidig tarief is te vinden in de herijking die heeft plaatsgevonden in 
2021. Bij de herijking hebben de zorgaanbieders kans gehad op inspraak door 
marktconsultaties. Ook zijn de kostprijselementen van recente kostprijsonderzoeken tegen het 
licht gehouden. Onder kostprijselementen verstaan we onder andere inschaling personeel, 
productiviteit, overhead en verzuim. Ook zijn er destijds afspraken gemaakt over de indexatie. 
Dit in de veronderstelling dat het vastgestelde tarief plus indexatie daarmee dekkend zou zijn 
tot aan het nieuwe contract. Door deze werkwijze: het in samenspraak vaststellen van o.a. 
kostprijselementen, hebben wij geprobeerd te komen tot een reële kostprijs en daarmee een 
reëel tarief voor de lopende contractperiode, zoals de AMvB reële prijs Wmo 2015 dit stelt.  
 
De betreffende zorgaanbieder is destijds ook akkoord gegaan met het tarief en de wijze van 
indexatie. Daarnaast zijn de loonstijgingen voor de periode 2021-2023 lager geweest dan de 
indexatie op het tarief van Midden-Holland en is er binnen het tarief -weliswaar beperkt- ook 
rekening gehouden met opslag voor risico. Afgelopen periode hebben met de zorgaanbieder 
verdiepende gesprekken plaatsgevonden om beter beeld te krijgen van de cijfers. Vanuit dit 
inzicht ziet regio Midden-Holland geen zwaarwegende redenen om het tarief voor 2024 bij te 
stellen. 2024 is het eerste jaar waarin de loonstijging hoger is dan de afgesproken indexatie. 

 
Er is daarnaast geen rechtstreeks uit de wet voortvloeiende verplichting die gemeenten ertoe 
dwingt om, in afwijking van de contractuele afspraken over indexatie van tarieven met 
zorgaanbieders, tussentijds de tarieven aan te passen naar aanleiding van een nieuwe cao. 
 
Ook de VNG stelt dat het tussentijds uitonderhandelen van loonstijgingen van een aanbieder 
in principe pas een issue van de gemeente is wanneer zij nieuwe overeenkomsten sluiten of 
bestaande overeenkomsten verlengen. Per 1 januari 2025 gaan in onze regio nieuwe 
contracten in en gelden gewijzigde tarieven.  
 

5. Welke actie gaat u als college ondernemen om zorg te dragen dat deze zorgverlening 
wel kan worden voortgezet? 
Het staat voor de regio Midden-Holland voorop dat zorg en ondersteuning beschikbaar moet 
blijven voor iedereen die dit nodig heeft. Beschikbaar blijven houdt tegelijk in: betaalbaar 
houden. Dat betekent dat we in samenspraak met zorgaanbieders reële tarieven 
overeenkomen en meerjarige afspraken maken voor wat betreft indexatie. Maar ook dat we 
kritisch zijn als zorgaanbieders vinden dat ze toch nog hogere tarieven verdienen. Het gaat 
immers om miljoenen euro’s aan gemeenschapsgeld.  

 
6. En als u geen maatregelen wenst te nemen richting Vierstroom Hulp Thuis op welke 

manier gaat u dan zorgdragen dat de huidige dienstverlening aan onze inwoners kan 
worden voortgezet wanneer onverhoopt Vierstroom deze werkzaamheden moet 
neerleggen? 
In de meeste gevallen komen we er als regio Midden-Holland uit met onze zorgaanbieders. 
Maar het staat zorgaanbieders uiteraard vrij om te besluiten om -met in achtneming van de 
gestelde opzegtermijn- een contract te ontbinden of geen contract met ons af te sluiten. In het 
eerste geval gaan we gezamenlijk met zorgaanbieder kijken wat dit betekent voor inwoners en 
de medewerkers en zet regio Midden-Holland zich in voor een warme overdracht richting een 
andere zorgaanbieder. 
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Wij vertrouwen erop u met deze antwoorden voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Burgemeester en wethouders van Gouda, 
 
de secretaris,  de burgemeester, 

drs. R.C. Bakker mr. drs. P. Verhoeve 
 
Geschatte ambtelijke capaciteit: 3 uur. 
 

 


